
RADA GMINY 
CEWICE Protokół Nr XXXVI/2018 

z sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 25 października 2018 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk dokonał 
otwarcia XXXVI sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad, 
ponieważ obecnych było 13 radnych (nieobecni radni - A. Nagórski, H. Rosin). 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Cewice w dniu 

25.09.2018 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2018, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
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c) opinia Komisji stałych Rady Gminy , 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na 2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Przyjęcie protokołu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli 
- „Kontrola inwestycji - Budowa chodnika przy placu zabaw w Osowie 
Lęborskim". 

8. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

9. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

10. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
12. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

Jednostek pomocniczych. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 

Na obrady sesji przybył Radny Pan Aleksander Nagórski. Stan Radnych na 
sesji -14 obecnych. Nieobecny Radny Pan Herbert Rosin. 

Następnie Pan Wójt Gminy Cewice - Jerzy Pernal zgłosił wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad XXXVI sesji Rady Gminy Cewice - punku 
5 a, o treści - uchwała w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na rok 
2019. 

Za wprowadzeniem punktu 5a do porządku obrad XXXVI sesji Rady Gminy 
Cewice, radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za -14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
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Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zgłosić 
uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Radni uwag nie zgłosili, więc przystąpiono do głosowania. 

Za przyjęciem porządku obrad XXXVI sesji Rady Gminy Cewice 
z wprowadzonymi zmianami, radni głosowali w następujący sposób: 
za -14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXV sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że projekt 
protokołu został przesłany wszystkim Radnym drogą elektroniczną. 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu z XXXV sesji Rady Gminy 
Cewice. 

Za przyjęciem protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania, 
Radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał tytuł 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2018. 

Na obrady sesji przybył Radny Pan Herbert Rosin. Stan Radnych na sesji 
-15 obecnych. 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rewizyjnej 
przedstawił Pan Wiesław Doliński. 

Radny Pan Andrzej Długi poinformował, że kilka lat temu w Urzędzie Gminy 
zatrudniona była osoba, która opracowywała wstępny kosztorys obrazujący ile 
pieniędzy gmina może przeznaczyć na daną inwestycję. 
Następnie Radny Pan Andrzej Długi skierował zapytanie do sołtysów, czy 
wiedzą, że fundusze sołeckie zostaną zlikwidowane. 
Zdaniem Pana Andrzeja Długiego zadanie - Budowa instalacji fotowoltaicznych 
nie ma racji bytu. W związku z tym Pan Radny Andrzej Długi zgłosił wniosek 
aby w załączniku nr 3a, pkt. 9 i w załączniku nr 4, pkt. 2 zmienić zadanie: 
„Budowa instalacji fotowoltaicznych „na zadanie: Rozbudowa Zespołu Szkolno 
Przedszkolnego w Siemkowicach". 

Pani Skarbnik Gminy Cewice poinformowała, iż zadanie z funduszu sołeckiego 
dotyczące oświetlenia zostało zdjęte z zadań inwestycyjnych i przypisane do 
zadań bieżących, które będzie realizowała Energa-Oświetlenie. 

Pani Radna Marzena Reclaf zadała pytanie w sprawie energii elektrycznej: jak 
długo będziemy korzystać z dostaw rezerwowych? 
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Wójt Pan Jerzy Pernal poinformował, że w tej chwili już nie korzystamy 
z dostaw rezerwowych. Mamy podpisaną nową umowę z Energą negocjowaną 
przez grupę zakupową gmin zrzeszonych w grupie „Norda". Zaproponowana 
cena za energię dla całej grupy jest o 50% wyższa od ceny dotychczasowej. 

Radny Pan Jerzy Bańka poinformował, że na poprzedniej sesji przy projekcie 
uchwały budżetowej omawiana była kwestia, iż kwota na zadanie - budowy 
fotowoltaiki jest dochodem założonym do budżetu w postaci dofinansowania 
unijnego. Skoro nie otrzymaliśmy dofinansowania to są to „pieniądze 
wirtualne". W związku z tym nie możemy zakładać innego zadania gdyż nie ma 
na nie środków finansowych, chyba, że zaciągniemy kredyt. 

Pan Wiesław Keller zadał pytanie: dlaczego nie zostały zaprojektowane wydatki 
na wzrost wynagrodzenia dla nauczycieli na pierwszej sesji dotyczącej 
planowania budżetu? 

Pani Skarbnik Gminy Cewice poinformowała, że przy konstrukcji budżetu 
zasadą jest aby wydatki i dochody były zrównoważone. Wydatki na wzrost 
wynagrodzenia dla nauczycieli zawsze były korygowane od września. Na sesji 
we wrześniu nie byliśmy w stanie przewidzieć ile nam brakuje, ale w projekcie 
uchwały budżetowej z sesji w miesiącu sierpniu była zarezerwowana kwota jako 
wolne środki na realizację tego zadania. 

Następnie Pan Rady Wiesław Keller zapytał: czy dofinansowanie dla Szkoły 
Podstawowej w Bukowinie będzie pokryte z subwencji? 

Pani Skarbnik Gminy Cewice poinformowała, że subwencję dostajemy na 
podstawie danych - ilości dzieci wykazanych na dzień 30 września przed rokiem 
budżetowym. W przypadku zwiększonej liczby dzieci na dzień 01 września 
w Szkole w Bukowinie subwencja nie należy się. W związku z tym środki 
z subwencji na zwiększoną ilość dzieci, które mają przejść dla Szkoły 
Podstawowej w Bukowinie wynikają z tego, że w innych jednostkach 
oświatowych dostaliśmy za dużo subwencji. 

Pan Radny Wiesław Keller zapytał: dlaczego dodajemy 37 000 zł na budowę 
chodnika w Oskowie, skoro na poprzedniej sesji przeznaczyliśmy na to zadanie 
60 OOOzł + fundusz sołecki. 

Wójt Pan Jerzy Pernal poinformował, że kwotę 37 OOOzł dodajemy do wartości 
kosztorysowej, aby rozpocząć to zadanie. 
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Radny Pan Wiesław Keller poinformował, że jest za realizacją zadania -
„Budowa chodnika w Oskowie". Zdaniem Pana Wiesława Kellera uchwała 
budżetowa z poprzedniej sesji była źle przygotowana. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice Pan Krzysztof Decyk zadał pytanie 
odnośnie zadania - budowa fotowoltaiki: czy został rozstrzygnięty protest 
złożony przez Gminę Nowa Wieś Lęborska i Gminę Cewice? 

Wójt Pan Jerzy Pernal poinformował, że w tej sprawie jeszcze nie ma 
rozstrzygnięcia. 

Następnie przystąpiono do głosowania wniosku złożonego przez Pana Andrzeja 
Długiego w sprawie zmiany zadania - „Budowa fotowoltaiki na terenie Gminy 
Cewice" na zadanie - „Rozbudowa Zespołu Szkolno Przedszkolnego 
w Siemirowicach (załącznik nr 3a, pkt.9 i załącznik nr 4, pkt. 2 - projektu 
uchwały budżetowej): 
za - 1 , 
przeciw - 6, 
wstrzymujących się - 8. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z autopoprawką Pani 
Skarbnik: 
za - 14, 
przeciw - 1, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał tytuł 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/319/2017 Rady Gminy 
Cewice z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018/2030. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

Radny Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 
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Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji mfrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rewizyjnej 
przedstawił Pan Wiesław Doliński. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mięli pytań i uwag do niniejszego projektu 
uchwały, więc przystąpiono do głosowania. Radni za podjęciem uchwały 
głosowali w następujący sposób: 

za -14, 
przeciw - 1 , 
wstrzymujących - 0. 

Ad. 5a 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał tytuł 
projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2019 
rok. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice Pan Krzysztof Decyk zarządził 10 minut 
przerwy. 
Stan Radnych po przerwie - 15 obecnych. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju 
przedstawił Pan Andrzej Kandzorra. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 
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Ad. 6 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2019 rok. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal. 
Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za -15, 
przeciw -0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 7 
Radna Pani Marzena Reclaf odczytała protokół oraz wnioski z przeprowadzonej 
kontroli - „Kontrola inwestycji - Budowa chodnika przy placu zabaw w Osowie 
Lęborskim" (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Radni pytań i uwag do przedstawionego protokołu nie mieli, więc przystąpiono 
do głosowania nad przyjęciem protokołu: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 
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Ad. 8 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal przedstawił informacje na temat 
wykonania uchwał z poprzedniej sesji: 

• uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
2019 rok została opublikowana 11 października 2018 r. w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2019 rok została 
opublikowana 11 października 2018 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na obszarze 
gminy w 2019 roku została opublikowana 11 października 2018 r. w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Cewice została 
opublikowana 19 października 2018 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego, 

• uchwała w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków obowiązującego na terenie Gminy Cewice została opublikowana 
11 października 2018 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. 

Następnie Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk podziękował Panu 
Wiesławowi Dolińskiemu za współpracę w kadencji 2014-2018. 

Radny Pan Wiesław Doliński również podziękował wszystkim uczestnikom 
sesji. 

Radny Pan Wiesław Doliński opuścił obrady sesji. Stan Radnych na sesji 
14 -obecnych. 

Ad. 9 a 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice K. Decyk odczytał opinie i wnioski 
wypracowane przez komisje stałe Rady Gminy Cewice: 
- SMS.0012.4.8.2018 z dnia 03.10.2018 r., opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Gminy Cewice (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 
- SMS.0012.3.8.2018 z dnia 24.09.2018 r., opinia Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice, (załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu), 
- SMS.0012.1.9.2018 z dnia 01.10.2018 r., opinia Komisji Budżetu i Rozwoju 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 7 do niniejszego protokołu), 
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- SMS.0003.2.2.2018 z dnia 01.10.2018 r., wniosek Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Cewice (załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu). 

Za powyższymi wnioskami i opiniami radni Rady Gminy Cewice głosowali 
w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw- 0, 
wstrzymujących s i ę - 0 . 

Ad.9b 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał pisma, które wpłynęły do Rady 
Gminy Cewice: 

• pismo nr GCK.032.5.1.2018 z dnia 15.10.2018 r.- projekt budżetu na rok 
2019 Gminnego Centrum Kultury w Cewicach oraz filii w Maszewie 
Lęborskim wraz z planem działalności na 2019 r., 

• pismo nr BI.0603/165/g214/P/18 z dnia 19.10.2018 r.- uchwała podjęta na 
posiedzeniu Kolegium w dniu 18 października 2018 r., 

• pismo nr SM.4424.2.2.2018 z dnia 23.10.2018 r.- informacja o stanie 
realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok szkolny 
2017/2018. 

Ad. 10 

Radny Pan Andrzej Długi zadał pytanie: czy pracownicy samorządowi Gminy 
Cewice brali udział w kampanii wyborczej w wyborach poprzez 
reprezentowanie komitetów wyborczych jako tzw. mężowie zaufania, bądź 
wskazani do komisji wyborczych na terenie gminy jako przedstawiciele tych 
komitetów wyborczych pomijając tych, których wskazał Pan jako pracowników 
do obsługi. 

Wójt Pan Jerzy Pernal poinformował, że mężem zaufania była Pani 
Dominika B. 

Następnie Radny Pan Andrzej Długi podziękował za współpracę w kadencji 
2014-2018: pracownikowi do obsługi Biura Rady, Pani Sekretarz, Pani 
Skarbnik i Radnym Rady Gminy Cewice. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Pan Andrzej Kandzorra odczytał 
sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju w kadencji 2014-2018 
(załącznik nr 9). 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Pan Czesław Miotk odczytał sprawozdanie z działalności Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu w kadencji 2014-2018 
(załącznik nr 10). 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Pan Jerzy 
Bańka odczytał sprawozdanie z działalności Komisji Infrastiroktury Komunalnej 
i Inwestycji w kadencji 2014-2018 (załącznik nr 11). 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pani Mariola Szyca 
odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w kadencji 2014-2018 (załącznik nr 12). 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Marzena Reclaf odczytała 
sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w kadencji 2014-2018 
(załącznik nr 13). 

Ad. 11 

Interpelacji zgłaszanych na poprzednich sesjach nie było. 

Ad. 12 

Sołtysi z terenu Gminy Cewice w niniejszym punkcie nie zabrali głosu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice Pan Krzysztof Decyk złożył 
podziękowania z okazji zakończenia VII kadencji Rady Gminy Cewice na ręce 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy, Radnym Rady Gminy 
Cewice, pracownikom Biura Rady Gminy Cewice, Sołtysom 
i Przewodniczącemu Zarządu Osiedla Na Skarpie w Siemirowicach. 

Pani Sekretarz Gminy Cewice również podziękowała za współpracę Radnym 
Rady Gminy Cewcie. 

Radny Pan Jerzy Bańka również złożył podziękowania z okazji zakończenia VII 
kadencji Rady Gminy Cewice. 

i i 



Wójt Pan Jerzy Pernal złożył podziękowania Przewodniczącemu Rady Gminy 
Cewice, Radnym Rady Gminy, Sołtysom i pozostałym uczestnikom sesji 
z okazji zakończenia VII kadencji Rady Gminy Cewice. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXVI sesji Przewodniczący 
Rady Gminy Cewice Krzysztof Decyk podziękował zebranym za przybycie 
i zamknął obrady o godz. 1445. 

Protokół sporządziła w dniu 09.11.2018 r.: 
Justyna Lica 

Protokół pozostawiono bez podpisu Przewodniczącego Rady Gminy Cewice i zatwierdzenia przez Radę Gminy 
Cewice z uwagi na brak możliwości w związku z końcem VII kadencji Rady Gminy Cewice. 
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